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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  CELEBRADA EL  
DIA 16 DE FEBRER  DE 2015 
 
Data:  16 de febrer de 2015 
Caràcter:  ordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:  20,00  hores 
Fi:  22,00 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Toni Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriu Caterina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació 
 

I.- PART INFORMATIVA: 

1.- Resposta a les preguntes per escrit del grup mu nicipal PSM-EN.- 
Sol·licitud d’informació motiu pel qual es va ocultar al Ple de l’Ajuntament informació 
essencial sobre la intenció d’instal·lar determinades escultures a les rotondes de la 
Variant 

1a. Pregunta: D'acord amb l'article 72 i següents de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local; l'article 14 del R.D. 2568/1986, de 28 de 
novembre, que aprova el reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals, i amb altres disposicions legals, queda ben clar que el dret a la 
informació dels regidors i grups polítics d'un ajuntament és un dret essencial i 
necessari per desenvolupar la seva funció democràtica. De fet, el Tribunal Suprem, en 
la sentència de 9 de desembre de 1995, concreta que “els dret dels membres de les 
corporacions locals a la informació necessària per exercici del seu càrrec és essencial 
per al funcionament democràtic d'aquestes corporacions i per al dret fonamental de 
participació en els assumpte públics que deriva de l'art. 23.1 de la Constitució”, i 
reconeix “un dret especial d'informació en els assumptes dels quals estan interessats, 
no per defensar els seus propis interessos sinó per la defensa dels interessos generals 
de la ciutadania” (Sentència 27 de desembre de 1994).  

Dia 10 de desembre va tenir lloc una reunió informativa a l'Ajuntament de Llubí i, 
seguidament, dia 15 de desembre va tenir lloc una sessió de Ple ordinari. En cap 
d'aquestes sessions no es va comunicar als grups municipals que existissin maquetes-
dissenys de les particulars escultures que l'equip de govern vol instal·lar a les rotondes 
de la variant. Tampoc en cap d'aquestes dues sessions ni en cap altra anterior es va 
mostrar als grups municipals maquetes, dissenys o croquis de les escultures. Des de 
quin moment té l'Ajuntament de Llubí les maquetes o dissenys d'aquestes escultures?  
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Resposta:  L'equip de govern d'aquest Ajuntament, com cada any i com determina la 
legalitat vigent, es proposa aprovar els pressupostos per a l'any 2015. En primer lloc, 
s'han mantingut reunions amb les diferents entitats del municipi per recollir les seves 
peticions i suggeriments. Posteriorment, al novembre es va convocar a l'oposició a una 
reunió de pressupostos per tractar i estudiar tots els temes inclosos a les partides 
pressupostàries. En aquesta mateixa reunió es va lliurar la documentació relativa al 
pressupost perquè l'oposició l’estudiés, i sol·licités tota la informació addicional relativa 
a les partides pressupostàries. 

En aquesta ocasió, l'oposició mai va fer cap petició d'informació addicional sobre cap 
partida inclosa al pressupost. 

Es dóna el cas, que posteriorment, es va celebrar la preceptiva comissió informativa 
on l'oposició tampoc va sol·licitar cap informació addicional sobre cap partida inclosa 
als pressupostos que es portaven a aprovació.  

La Llei balear 20/2006, en el seu art. 72, recull el dret d'informació de tots els membres 
de la corporació, es tracta del dret a obtenir tota la informació necessària per exercir la 
funció dels regidors del consistori. Això és el que hauria d'haver succeït en el present 
cas, però els regidors de l'oposició no van comunicar en cap moment la seva 
necessitat d'informació, ja que tant en la primera reunió preparatòria dels pressupostos 
com en la comissió informativa prèvia al ple, no es va fer esment a les partides 
pressupostàries, tan sol es va manifestar la negativa global a aprovar els pressupostos 
municipals.  

Es a dir, els regidors de l'oposició no han volgut exercir el seu dret, la informació 
sempre ha estat a la seva disposició. No poden traslladar la seva falta de diligència en 
examinar el pressupost, i dir que no existeix transparència o que es vulnera el dret a la 
informació. En cap cas s'ha infringit aquest dret ja que els pressupostos s'han 
presentat conforme marca la llei i ha estat l'oposició la que no ha tingut interès a 
estudiar i sol·licitar informació addicional sobre aspectes concrets de cada partida 
pressupostària. 

La transparència es fonamental i la col·laboració és màxima amb tots els grups 
municipals ja que d'acord amb l'article 84 ROF els expedients han de ser custodiats en 
Secretaria i es allà on s'han de revisar i fotocopiar en el seu cas. I noltros, per facilitar 
la feina, ho enviam a cada regidor els expedients fotocopiats. 

2a. Pregunta:  Per què si existeixen aquestes maquetes o dissenys el batle de Llubí 
no ha comunicat als grups municipals la seva existència i no ha mostrat aquests 
dissenys a les respectives comissions informatives o a les sessions de ple 
corresponents?  

Resposta:  Els regidors de l'oposició no han volgut exercir el seu dret, la informació 
sempre ha estat a la seva disposició. No poden traslladar la seva falta de diligència en 
examinar el pressupost, i dir que no existeix transparència o que es vulnera el dret a la 
informació. En cap cas s'ha infringit aquest dret ja que els pressupostos s'han 
presentat conforme marca la llei i ha estat l'oposició la que no ha tingut interès a 
estudiar i sol·licitar informació addicional sobre aspectes concrets de cada partida 
pressupostària. 

Els regidors de l'oposició no van comunicar en cap moment la seva necessitat 
d'informació, ja que tant en la primera reunió preparatòria dels pressupostos com en la 
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comissió informativa prèvia al ple, no es va fer esment a les partides pressupostàries, 
tan sol es va manifestar la negativa global a aprovar els pressupostos municipals.  

3a. Pregunta: Quina opinió li mereix al batle de Llubí, tenint en compte el 
funcionament democràtic d'un Ajuntament, que els regidors i regidores de tots els 
grups de l'oposició hagin de conèixer la existència d'aquestes maquetes i les hagin de 
veure publicades a la premsa local?  

Resposta: Els regidors de l'oposició no han volgut exercir el seu dret, la informació 
sempre ha estat a la seva disposició. No poden traslladar la seva falta de diligència en 
examinar el pressupost, i dir que no existeix transparència o que es vulnera el dret a la 
informació. En cap cas s'ha infringit aquest dret ja que els pressupostos s'han 
presentat conforme marca la llei i ha estat l'oposició la que no ha tingut interès a 
estudiar i sol·licitar informació addicional sobre aspectes concrets de cada partida 
pressupostària. 

4a. Pregunta:  Li pareix al batle de Llubí que la poca transparència demostrada i el 
poc respecte als drets democràtics dels grups municipals són la millor manera per 
tractar i consensuar acords municipals?  

Resposta: No és hora de fer demagògia, ni de tergiversar la realitat, és hora de fer el 
millor pel poble, i de tenir la responsabilitat suficient per poder debatre tots junts els 
comptes municipals i aprovar els millors pressupostos per Llubi. 

Els regidors de l'oposició no han volgut exercir el seu dret, la informació sempre ha 
estat a la seva disposició. No poden traslladar la seva falta de diligència en examinar 
el pressupost, i dir que no existeix transparència o que es vulnera el dret a la 
informació. En cap cas s'ha infringit aquest dret ja que els pressupostos s'han 
presentat conforme marca la llei i ha estat l'oposició la que no ha tingut interès a 
estudiar i sol·licitar informació addicional sobre aspectes concrets de cada partida 
pressupostària. 

Els regidors de l'oposició no van comunicar a cap moment la seva necessitat 
d'informació, ja que tant en la primera reunió preparatòria dels pressupostos com en la 
comissió informativa prèvia al ple, no es va fer esment a les partides pressupostàries, 
tan sol es va manifestar la negativa global a aprovar els pressupostos municipals.  

Les estàtues estan recollides a l'Annex d'Inversions del pressupost municipal, així com 
a la partida de despeses. No es varen treure les maquetes per que cap grup municipal 
va mirar els Pressuposts.” 

Els reunits es donen per assabentats 
 
 
2.- Informe morositat  4º trimestre 2014. 
Es va donar compte de l’informe de secretaria-intervenció de data 27 de gener de 2015,    
que és del següent tenor: 
 
“Informe secretaria - intervenció en relació a l’av aluació del compliment dels 
terminis prevists en la Llei 15/2010, de 5 de julio l, de modificació de la Llei 3/2004, 
de 29 de desembre, pel que s’estableixen mesures de  lluita contra la morositat en 
les operacions comercials 
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I) NORMATIVA REGULADORA  
 
- Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
- Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, pel 
que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat  en les operacions comercials. 
 
- Reial Decret legislatiu 3/2011 pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes 
del Sector Públic.  
 
- Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel que se desenvolupa el capítol primer del títol 
sisè de la Llei 39/88, en matèria de pressuposts (RP). 
 
II) INFORME 
 
Vist que l’article quart de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 
3/2004, de 29 de desembre, pel que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat 
en les operacions comercials, d’acord amb al paràgraf  3º, procedeixo  a emetre el 
següent informe: 
 
1.- D’acord a l’article 187 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el Text Refós de les Hisendes Locals, al procedir a efectuar pagaments per 
Tresoreria, una vegada aprovades les factures per part de la Junta de Govern Local, 
s’han aprovat, reconegut i abonat les factures d’acord amb l’ordre de registre i s’ha 
complit el  termini  (a partir de 1 de gener de 2013) de pagament màxim de 30 dies des 
de l’aprovació de la factura o la certificació de l’obra. 
 
El termini de pagament de 30 dies s’ha complit en totes les factures presentades i 
registrades excepte tres factures consignada a la aplicació pressupostària 22 “ 
Material, Subministrament i altres” per un import de 3.410,70 euros que no s’ha abonat 
en el període legal de 30 dies.  
 
Partida  Concepte Import Motivació 
246/2014001261 Honoraris millora 

carrer Son Bordoi 
1.324,50 euros Requeriment de l’ATIB 

per embargament de 
crèdit 

293/2014001262 Honoraris mes de 
maig 

1.043,10 euros Requeriment de l’ATIB 
per embargament de 
crèdit 

359/2014001584 Honoraris mes de juny 1.043,10 euros Requeriment de l’ATIB 
per embargament de 
crèdit 

 
A dia d’avui ja s’ha realitzat el pagament de dita factures a l’Agència Tributaria de les 
Illes Balears. 
 
S’han pagat, dins termini, 181 factures per un import de 59.346,62 euros. La major part 
de les factures corresponen a l’article 21 del Capítol 2 “Reparació, manteniment i 
conservació” per import de 21.932,14 euros (40 factures) i a l’article 22 “Material, 
subministrament i altres” per import de 36.855,63 euros (118 factures). 
 
Les despeses de personal (prioritat de pagament d’acord al TRLHL), a data d’avui,  
estan plenament garantits. 



 

 5 

 
2.- De conformitat amb l’article 3 de la Llei 15/2010, de 15 de juliol, de modificació de 
la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat  en les operacions comercials, que incorpora una nova disposició transitòria 
sisena  al TRLCSP disposa que a partir de 1 de gener de 2013 el termini en el que les 
Administracions  tenen l’obligació d’abonar  el preu de les obligacions pendents serà 
dins els 30 dies següents a la data d’expedició de les certificacions d’obra o dels 
corresponents documents que acrediten la realització total o parcial del contractista. 
 
Aquest trimestre no s’ha complit aquesta disposició a les següents certificat d’obres ja 
abonades: 
 
Partida Concepte Import 
569/2437 1a certificació Pavimentació 

c/Dr. Fleming 
63.891,04 euros 

571/2439 Pavimentació Av. Son Marget 24.708,54 euros 
584/2452 Pavimentació c/Sant Feliu 30.858,58 euros 
 
Hi ha tres certificats d’obres pendents de pagar dins aquest trimestre i que ja han 
sobrepassat els 30 dies de pagament: 
 

Partida Concepte Import 
563/2431 Pavimentació 

c/Creu 
34.013,39 euros 

564/2432 Pavimentació 
parcial c/Arraval 

4.772,13 euros 

628/2607 2a certificació 
pavimentació c/ 
Dr. Fleming 

27.496,80 euros 

 
(En data 21/01/2015  s’ha abonat el pagament de la 2ª certificació de l’obra 
“Pavimentació c/. Dr. Fleming”) 
 
Hi ha tres factures pendents de pagament dins aquest trimestre i que ja han 
sobrepassat els 30 dies de pagament per un import total de 2.049,99 euros. 
 
Partida Concepte  Import 
677/2881 SGAE Festes patronals 1.532,99 euros 
594/2493 Autocars Escoleta d’Estiu 242 euros 
595/2494 Autocars Escoleta d’Estiu 275 euros 
 
3.-  L’article 5.1 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 
29 de desembre, pel que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat  en les 
operacions comercials estableix que “La Entidad local dispondrá de un registro de 
todas las facturas y demás documentos emitidos por los contratistas a efectos de 
justificar las prestaciones realizadas por los mismos, cuya gestión corresponderá a la 
Intervención u órgano de la Entidad local que tenga atribuida la función de 
contabilidad”. 
 
L’Ajuntament de Llubí disposa d’un registre de factures (programa de facturació de 
suport informàtic) des de dia 25 de juliol de 2011 que va començar a funcionar a partir 
de dia 1 de gener de 2012, registre que ha facilitat l’ADOP (autorització, ordenació, 
disposició i pagament) de les factures. 
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4.- L’article 5.4 de la Llei 15/2010, de 15 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 
29 de desembre, per  la que s’estableixin mesures de lluita contra la morositat  en les 
operacions comercials estableix: “La Intervención u órgano de la Entidad local que 
tenga atribuida la función de contabilidad incorporará al informe trimestral al Pleno 
regulado en el artículo anterior, una relación de las facturas o documentos justificativos 
con respecto a los cuales hayan transcurrido más de tres meses desde su anotación 
en el citado registro y no se hayan tramitado los correspondientes expedientes de 
reconocimiento de la obligación o se haya justificado por el órgano gestor la ausencia 
de tramitación de los mismos. El Pleno, en el plazo de 15 días contados desde el día 
de la reunión en la que tenga conocimiento de dicha información, publicará un informe 
agregado de la relación de facturas y documentos que se le hayan presentado 
agrupándolos según su estado de tramitación”. 
 
III) CONCLUSIONS 
 
1.- S’ha de continuar en la línea de pagament de les factures d’acord amb l’ordre del 
Registre de factures. 
 
2.- Per la seva part el paràgraf  4º de l’article quart de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de 
modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, disposa  en relació a dit  informe: 
 
“Sin perjuicio de su posible presentación y debate en el Pleno de la Corporación local, 
dicho informe deberá remitirse, en todo caso, a los órganos competentes del Ministerio 
de Economía y Hacienda y, en su respectivo ámbito territorial, a los de las 
Comunidades Autónomas que, con arreglo a sus respectivos Estatutos de Autonomía, 
tengan atribuida la tutela financiera de las Entidades Locales. Tales órganos podrán 
igualmente requerir la remisión de los citados informes” 
 
Por tot allò, dit informe s’ha de remetre  al Ple de la Corporació a efectes del seu debat  
i a la Direcció General de Coordinació Financera amb les  CCAA i les Entitats Locals 
del Ministeri d’Economia i Hisenda, òrgan competent en matèria de tutela financera en 
l’àmbit de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears. 
 
3.- El període mitja de pagament de les factures una vegada reconegudes (aprovades)   
és de 19 dies. 
 
4.- Aquest informe únicament fa referència a la situació de morositat de l’Ajuntament 
des de dia 1 d’octubre  fins 31 de desembre de 2014 amb els proveïdors.” 
 
Els reunits es donen per assabentats 
 
 
II.- PART RESOLUTÒRIA: 
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
Oberta la sessió pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior (Sessió ordinària de dia             
19 de gener de 2015),  i no havent-se formulat cap observació, va ser aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
2.- EXAMEN I APROVACIÓ PRESSUPOST MUNICIPAL 2015.-  
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  7 de gener de 2015, que deia: 
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“El Batlle-President d’aquesta Corporació, conformement amb el que disposen els 
articles 112  i 90 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, 
i també l’art. 162 i següents del R.D.Legislatiu 2/2004, 5 de març (TRLRHL), ha 
procedit a elaborar el Projecte de Pressupost d’aquesta Corporació, per a l’exercici de 
2015. 
  
En la confecció de l’esmentat Projecte de Pressupost s’han tingut en compte tots els 
antecedents indispensables, tant pel que fa a despeses que obligatòriament té a 
càrrec seu la Corporació, com a ingressos, els quals han estat calculats conformement 
amb els rendiments dels exercicis anteriors. 
  
El passat dia 15 de desembre, l’Ajuntament Ple, en la seva sessió ordinària, va 
rebutjar l’aprovació del Pressupost Municipal per a l’exercici 2015. 
 
Per tot això aquest batllia proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r.- Aprovar inicialment el Pressupost Municipal per a l’exercici de 2015, que apareix 
anivellat per un import de  1.272.972,- €. 
 
2n.- Aprovar la Plantilla del Personal que es preveu en l’esmentat Pressupost. 
 
3r.-  Aprovar el Projecte de les Bases Generals d’Execució del Pressupost. 
 
4rt.- Exposar el públic el Pressupost Municipal, juntament amb les Bases d’Execució i 
Plantilla del Personal, durant el termini de 15 dies hàbils, tant en el Tauler d’Anuncis 
com en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
 
5è.-Aquest acord aprovatori serà considerat com a definitiu si no es produeixen 
reclamacions en contra durant el termini d’exposició pública i entrarà en vigor dins 
l’exercici a què es refereix, una vegada que s’hagi complit el que disposa l’article 112.3 
de la Llei 7/85 de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, i també l’art. 169  
del RD Legislatiu 2/2004, 5 març (TRLRHL). 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Per part del Batlle, Sr. Joan Ramis Perelló,  es va  manifestar el següent: 
“Aquest equip de govern ha estat escrupolós i no només ha complert amb les 
prescripcions legals d’informació als diferents grups que conformen aquesta sala, sinó 
que ha fet reunions prèvies i ha avançat la informació per escrit abans de la comissió 
informativa de desembre. 
Al desembre es va al·legar falta de temps per estudiar-los, argument que posem en dubte 
degut a l’ escassa complexitat del mateixos i a que els altres anys en qüestió de dies 
aportàveu a la comissió informativa i al ple preguntes i propostes, no la deixadesa 
d’enguany. 
Al gener es va al·legar “falta de confiança” amb el batlle i l’equip de govern, no serà  que 
darrera aquesta nomenada falta de confiança s’amaga la voluntat política de no voler 
aprovar uns pressupost que inclouen  inversions consensuades i demanades per les 
diferents associacions del poble?   
No és això una demostració de bloqueig a la gestió de l’equip de govern i al 
desenvolupament econòmic del municipi? 
No és aquesta postura una demostració de desinterès per participar al Ple, aportant les 
vostres propostes, davant les de l’equip de govern? 
Puc entendre que en es debat polític les postures siguin diferents o enfrontades, però 
crec que els ciutadans de Llubí mereixen una oposició més responsable, o al menys, 
conèixer quines són les vostres alternatives pel poble.   
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Els altres anys argumentàveu tots els grups que pel bé del poble amb alguna abstenció, 
malgrat no fossin els vostres pressuposts facilitàveu la seva aprovació i funcionament 
econòmic del municipi,  es que ara no és el mateix perquè hi ha eleccions al maig?   
Jo vos deman debat i participació, opinions i propostes que si voleu teniu guanyades i 
d’aquesta manera facilitar el funcionament d’aquest municipi, tan sols un exercici de 
responsabilitat. 
No un exercici de bloqueig a aquest equip de govern.” 
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir,  es va  manifestar el següent sobre el 
posicionament del PSM-EN a la presentació del press upost 2015, per segona 
vegada al ple de l’Ajuntament: 
“1r. El PSM-EN vol remarcar i fer constància que el batle de Llubí presenta el mateix 
pressupost, sense canviar una coma, i sense haver fet cap tipus de propòsit o canvi en 
l’actitud prepotent i sectària de l’equip de govern demostrada fins ara.  Ben al contrari, 
aquesta actitud es veu reafirmada en la contesta de Batlia realitzada a les preguntes per 
escrit formulades pel PSM que s‘han vist avui a Ple. 
 
2n. No hi ha, per tant, el més mínim canvi que justifiqui variar el posicionament del grup 
del PSM.  A hores d’ara, segueix existint una absoluta manca de confiança en l’equip de 
govern, basada en la deslleialtat, l’incompliment d’acords de Ple i dels acords de 
pressuposts anteriors. 
 
3r. El PSM reitera i reafirma la seva argumentació presentada en el posicionament de 
l’anterior Ple i que ha quedat reflectida en l’acta de la sessió. 
 
Davant aquesta situació el nostre grup municipal tornà a votar en contra d’ aquest 
pressupost 2015  i desisteix d’esmenar-lo en profunditat mentre el batle de Llubí no sigui 
capaç de presentar un pressupost coherent i ambiciós, enriquidor per Llubí, i establir un 
clima de diàleg, basat en el respecte i la confiança, que permeti avançar en un projecte 
comú per millorar Llubí i el benestar dels seus habitants. 
 
Reclamam al batle de Llubí que mentre no sigui capaç d’arribar  a un acord amb algun 
grup de l’oposició o capgirar el clima de desconfiança que ell mateix ha generat, com a 
mínim prengui les mesures oportunes i les negociacions puntuals per evitar que la 
pròrroga dels pressuposts afecti negativament els serveis municipals, el funcionament de 
l’Ajuntament o les necessitats de les entitats i associacions del nostre poble.” 
 
El Sr. batlle replicà  que és una llàstima que el grup municipal PSM-EN es reafirmi en el 
que ja va manifestar a la sessió plenària anterior i mostrà la seva disconformitat en què 
es torni a dir  que no són uns pressuposts participatius  ja que sí que ho son després de 
les reunions amb les entitats i associacions municipals;  sí que hi ha rigor pressupostari i 
una bona informació,  ja que es presenten inversions i partides per manteniment de 
camins i carrers del poble.    El que passa és que el grup de l’oposició no es volen mirar 
els pressuposts, únicament per interessos electorals  
 
El Sr. Gabriel Vicens replicà  que sí s’han mirat els pressuposts, i que aquesta cançó de 
que no se’ls han mirat, únicament va ser al plenari del mes de desembre i per què els hi 
varen remetre la informació amb una setmana d’antelació.  Però el que no entén el batlle, 
és que independentment de què es pugui discutir sobre una partida determinada o no, hi 
ha un problema de confiança entre ell i el nostre grup municipal ja que estaï’m escalivats 
dels incompliments que ha fet de les seves promeses amb nosaltres i dels acords de 
plenari.   
    
Per part del Sr. Miquel Perelló Gelabert,  del grup  municipal PSOE,  es va manifestar 
que es ratifica en el seu posicionament que consta a l’acta anterior, ja que ni se’ls ha 
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informat ni escolat i ara donen la culpa a l’oposició. 
 
Per part del Sr. Joan Ramis Ramis, del grup municip al CxI,  es va manifestar que es 
ratifica  en el que ja va manifestar a la sessió anterior i recordà que durant els darrers tres 
anys, ell es va abstenir per què es poguessin aprovar els pressuposts. 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per majoria (5 vots a favor: PP,  i 6 vots en contra: 4 PSM-
EN, 1 PSOE i 1 CxI), acorden rebutjat la proposta de la Batllia abans descrita i l’acord 
contingut a la mateixa. 
 
  
3.- EXAMEN  I APROVACIÓ ORDENANÇA VENDA AMBULANT.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  3 de febrer de 2015, que deia: 

 
“Vist el procediment instruït per l’aprovació de l’Ordenança reguladora de la venda 
ambulant, de forma habitual, ocasional, periòdica o continuada, en els llocs degudament 
autoritzats, en mercats, en instal·lacions comercials desmuntables,  inclosos els camions 
tenda. 
 
D’acord amb la Disposició Transitòria tercera de la Llei 11/2014, de 15 d’octubre, de 
comerç de les Illes Balears, que estableix que en el termini d’un any des de l’entrada 
en vigor de la Llei (19 d‘octubre de 2014) els Ajuntaments han de regular a través de 
les Ordenances la venda ambulant o no sedentària. 
 
Vist l’informe emès pel Secretari-Interventor, aquesta Batllia eleva proposta al Ple de 
l’Ajuntament relativa a l’adopció de l’acord següent: 
 
Primer.-   Aprovar provisionalment l’establiment de l’Ordenança reguladora de venda 
ambulant . 
 
Segon.-  Exposar l’ordenança reguladora de la Venda ambulant a informació pública per 
termini de 30 dies a efectes de presentació d'al·legacions. 
 
Tercer.-  D'acord amb el que disposa l'article 49 del la Llei 7/1985, reguladora de les 
Bases de Règim Local,   l'acord fins a les hores provisional, si no es presenta cap 
al·legació, s'entendrà elevat a definitiu. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
Per part de la regidora Sra. Magdalena Perelló Fron tera, del grup municipal PSM-
EN, es varen presentar les següents esmenes que varen ser acceptades pel grup 
municipal PP,  quedant la redacció de la següent manera: 
 
“Article 5 
 
c) En cas de tractar-se de titulars procedents de països no comunitaris, també  estar 
en possessió dels corresponents permisos de residencia i treball o de la targeta de 
residencia per als comunitaris...” 
 
e) Les persones físiques o jurídiques que tenguin a utorització per exercir la 
venda ambulant  tendran l’obligació de retirar els embalatges i residus derivats 
de la seva activitat. “  
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Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat dels assistents, acorden aprovar la 
proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la mateixa amb les esmenes 
presentades. 
 
 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ ACCEPTACIÓ CESSIÓ MOLÍ D’EN SUAU.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  4 de febrer de 2015, que deia: 
 
“En data 28/09/2000, el conseller de Presidència, a proposta del director general de 
Patrimoni i Entitats Jurídiques, va dictar Resolució per la qual s’autoritzà  l’adquisició 
directa de l’immoble Molí d’en Suau, formalitzant-se dita adquisició directa en data 7-
12-2000, a favor de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears, mitjançant l’escriptura 
de compravenda autoritzada pel notari de Palma, Sr. Jaume Ferrer Pons, amb núm. 
3165 de protocol. 
  
En data 15/12/2006, el conseller d’Economia, Hisenda i Innovació, va dictar Resolució 
per la qual s’autoritzà la cessió d’ús gratuïta i temporal de l’immoble Molí d’en Suau a 
l’Ajuntament de Llubí, per destinar-lo a centre sociocultural, la qual fou acceptada per 
l’Ajuntament de Llubí en la sessió del Ple de 15/01/2007.  
 
Aquesta cessió d’ús es va efectuar per un període de cinc anys, comptadors des de l’1 
de febrer de 2007 fins al 31 de gener de 2012 i prorrogable anualment, fins a un 
màxim de vint anys, si no hi ha un preavís en sentit contrari comunicat per qualsevol 
de les parts amb quatre mesos d’antelació al venciment  de la cessió o de les 
pròrrogues. 
 
Per escrit de data 5/11/2014 aquesta Batllia, sol·licità a la Conselleria d’Hisenda i 
Pressuposts la cessió definitiva del Molí d’en Suau, al qual es continuarà donant un ús 
cultural, amb la finalitat que la direcció General del Tresor, Política Financera i 
Patrimoni la tramitàs,  
 
En data 18/11/2014,  la Conselleria d’Hisenda i Pressuposts, va emetre un informe 
sobre l’oportunitat i l’interès de cedir gratuïtament l’immoble esmentat . 
 
En data 1/12/2014,  el conseller d’Hisenda i Pressuposts, a proposta del director 
general del Tresor, Política Financera i Patrimoni, va dictar Resolució d’inici 
d’expedient de cessió gratuïta. 
 
En data 13/01/2015,  el Servei d’Obres i Valoracions va emetre informe, segons el qual 
l’immoble té un valor de mercat actual de 178.979,60 euros. 
 
En data 26/01/2015 es dicta Resolució del conseller d’Hisenda i Pressuposts 
(publicada al BOIB núm. 17 de data 3-02-2015) per la qual s’autoritza la cessió gratuïta 
de l’immoble Molí d’en Suau, situat al carrer Creu, número 20 de Llubí, a favor de 
l’Ajuntament de Llubí, per destinar-lo a centre cultural. Aquesta cessió té com a finalitat 
única i exclusiva de destinar l’immoble a centre cultural municipal  i mantenir aquesta 
destinació durant els trenta anys següents. En cas de que l’immoble no es destini a 
l’ús previst en un termini de 5 anys a comptar des de la signatura de l’escriptura 
pública de cessió o es deixi d’usar –s’hi abans del termini de 30 anys es considerar 
revocada la cessió i l’immoble ha de revertir a la Comunitat Autònoma de les Illes 
Balears amb totes les seves pertinences i accessions. 
 
Es voluntat de l’equip de govern condicionar l’immoble Molí d’en Suau i destinar-lo a 
centre cultural. 
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D’acord amb això, i segons les disposicions legals vigents, PROPOSO a l’Ajuntament 
Ple l’adopció del present ACORD: 
 
Primer.-  Aprovar l’acceptació de la cessió gratuïta a favor de l’Ajuntament de Llubí, 
amb NIF P0703000J, de l’immoble Molí d’en Suau, situat al carrer Creu, número 20 de 
Llubí, amb referència cadastral 0648802ED0904N0001XB. 
 
Segon.-  Facultar al Batlle per a la signatura de l’escriptura pública de cessió. 
 
Tercer.-  Comunicar aquest acord a la Conselleria d’Hisenda i Pressuposts, Direcció 
General del Tresor, Política Financera i Patrimoni. 
 
Quart.-  Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat dels assistents, acorden aprovar la 
proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
  
5.- EXAMEN I APROVACIÓ REGLAMENT FUNCIONAMENT DE LA  COMISSIÓ 
ASSESSORA DE CULTURA.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  3 de febrer  de 2015, que deia: 
 
“Vist el procediment instruït per l’aprovació del Reglament de funcionament de la 
Comissió Assessora de Cultura i la regulació de la composició i funcionament de la 
mateixa, aquesta Batllia eleva proposta al Ple de l’Ajuntament relativa a l’adopció de 
l’acord següent:: 
 
Primer.-   Aprovar provisionalment el Reglament de funcionament de la Comissió 
Assessora de Cultura. 
 
Segon.-  Exposar dit Reglament a informació pública per termini de 30 dies a efectes de 
presentació d'al·legacions. 
 
Tercer.-  D'acord amb el que disposa l'article 49 del la Llei 7/1985, reguladora de les 
Bases de Règim Local,  l'acord fins a les hores provisional, si no es presenta cap 
al·legació, s'entendrà elevat a definitiu. 

 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
Per part de la regidora Sra. Magdalena Perelló Fron tera, del grup municipal PSM-
EN, es varen presentar les següents esmenes a l’Article 3 i 8 del Reglament, que 
varen ser acceptades pel grup municipal PP,  quedant la redacció de la següent 
manera: 
 
“Article 3.- La composició d’aquesta Comissió serà la següent: 

1. La presidència, que serà ocupada pel batle de l’Ajuntament de Llubí  
2. La vicepresidència, que serà ocupada pel regidor del Departament de Cultura, 

Fires, Festes i Joventut de l’Ajuntament de Llubí. 
3. Els membres vocals, amb veu i vot, que seran un representat de totes les 

associacions culturals que desitgin formar part de la comissió. 
4. La secretaria, que serà ocupada per un/a tècnic/a del Departament de Cultura. 
5. Podrà formar part d’aquesta comissió qualsevol c iutadà que ho desitgi  
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.../... 
Article 8.- Convocatòria de les reunions 
El secretari, per ordre de la presidència, ha de fer les convocatòries de les sessions 
amb un mínim de 72 hores d’antelació, excepte en els casos d’urgència. En la 
convocatòria s’ha d’incloure l’ordre del dia, que fixarà la presidència, convocant a tots 
els regidors de la Corporació. “  
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat dels assistents, acorden aprovar la 
proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la mateixa amb les esmenes 
presentades. 
 
 
6.- EXAMEN I APROVACIÓ AIXECAMENT SUSPENSIÓ NOTA D’ OBJECCIÓ.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  21 de gener  de 2015, que deia: 
 
“ Vista la nota d’objecció en relació als pagaments per un import total de 5.514,77 
euros, i en virtut de l’article 217 TRLHL  el qual atribueix al Plenari de la Corporació la 
resolució de discrepàncies, PROPOSO a l’Ajuntament Ple l’adopció del present 
ACORD: 
 
PRIMER.- Aprovar els pagaments de la relació següent i aixecar la suspensió 
corresponent: 
 
Contractista  Factura  Concepte  Import  
Endesa Energia XXI, SLU SBA401N0194114 Enllumenat públic 293,06  
Endesa Energia XXI SLU SGB401N0238401 Enllumenat públic 81,55  
Endesa Energia XXI SLU SHA401N0227188 Enllumenat públic 184,61 
Endesa Energia XXI SLU SHA401N0227187 Enllumenat públic 132,28 
Endesa Energia XXI SLU SBA401N0194843 Enllumenat públic 238,27 
Endesa Energia P5A401N0577360 Electricitat Poliesportiu 1.453,88 
Endesa Energia XXI SLU SHB401N0224030 Electricitat C.Consistorial 339,99 
Endesa Energia XXI SLU SFC401N0206045 Enllumenat públic 134,70 
Endesa Energia P5A401N0577956 Electricitat Casal Entitats 359,33 
Endesa Energia P5A401N0577957 Electricitat col·legi 588,88 
Servibroker Perelló, Corr.Ass. 833 Assegurança vehicle 915,55 
Allianz Seguros y Reaseg. 823 Assegurança Risc 245,81 
Liberty Seguros, S.A 494 Assegurança vehicle 350,84 
Siemens Renting, SA 5314W2320380 Quota renting impressora 83,04 
BMN - Renting FC14 Quota renting fotocop. 77,98 
Editora Balear 845 Subscripció diari 35,00 
  TOTAL DESPESES 5.514,77 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
Per part del Sr. Batlle  es va manifestar i reconèixer que s’havia gastat més del 
pressupostat i sol·licità  el vot favorable o l’abstenció per aixecar la suspensió d’aquestes 
factures realitzades i pagades. 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens Mir,  del grup muni cipal PSM-EN ,  es va manifestar 
que no estan xerrant d’una única factura, sinó de diverses factures i que això demostra la 
mala gestió econòmica de l’equip de govern.  
 
Per part del Sr. Miquel Perelló Alomar  es va manifestar que aquestes despeses eren 
conseqüència de que s’havia reduït un 10% les partides de despeses ordinàries a 
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instàncies del grup municipal de l’oposició per poder aprovar els pressuposts de 2014. 
 
Replicà la regidora Sra. Magdalena Perelló Frontera , del grup municipal PSM-EN   
dient  que l’únic que faltava és que la culpa la tinguessin els grups municipals de 
l’oposició, i que el que ha passat és que s’han gastat el crèdit  d’aquestes partides en 
altres partides i això demostra molt poc rigor pressupostari, demanà també en quines 
partides s’havien imputat aquesta despesa. 
 
Contestà el Sr. Miquel Perelló Alomar  dient que eren per compra de gasoil per a les 
escoles, actes culturals, despeses club d’esplai.    
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per majoria (5 vots a favor: PP; 4 vots en contra: PSM-EN 
i 2 abstencions: 1 PSOE i 1 CxI), acorden aprovar la proposta de la Batllia abans descrita 
i l’acord contingut a la mateixa. 
 
  
7.- PROPOSTES D’URGÈNCIA   No es va presentar cap proposta 
 
 
8.-  PRECS I PREGUNTES.-  
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es va 
formular el següent prec: 
-Pel que fa  la resposta de Batlia (12 febrer de 2015) a les preguntes per escrit fetes 
pel PSM-EN en data 12 de gener de 2015 i que fan referència a l’ocultació d’informació 
per part de Batlia, el grup municipal del PSM-EN vol deixar constància en acta de les 
següents observacions: 
1r. El batle de Llubí no contesta l’objecte de les preguntes. Tot i el requeriment per 
escrit, clar i ben entenedor, no diu o no vol dir des de quin moment té l’Ajuntament de 
Llubí les maquetes o dissenys  de les escultures (1ª pregunta), per què no es varen 
mostrar aquestes maquetes i dissenys al Ple o a la Comissió Informativa (2ª pregunta) 
i per què es mostren a la premsa local i no abans als membres de la Corporació. 
2n. El batle de Llubí intenta mesclar la informació d’una partida del pressupost per 
excusar l’obligació que tenia el batle de comunicar el fet que s’hagin presentat a 
l’Ajuntament maquetes o dissenys de les escultures que abans no existien, sobretot de 
comunicar-ho com a mínim abans que surti publicat a premsa.  
3r. El batle de Llubí “copia i aferra” la mateixa resposta evasiva i calcada fins a 4 
vegades a preguntes diferents, demostrant una pobresa d’arguments i una formalitat 
precària, que no hauria de ser pròpia del seu càrrec. 
4t. El PSM-EN lamenta l’opacitat i la manca de voluntat del batle per aclarir un fet 
d’ocultació d’informació que se suma al poc respecte institucional i democràtic que ha 
demostrat aquest equip de govern durant aquesta legislatura. 
5a. Convidam al batle de Llubí a tornar a respondre per escrit aquestes preguntes 
sense ocultar coses i dient la veritat. 
  
Per part del Sr. batlle es va replicà que les escultures no s’han registrat oficialment a 
l’Ajuntament i el que vol el grup municipal PSM-EN és fer renou sobre un tema que no 
té la més mínima importància. 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens es va replicar que les respostes que el batle ha donat a 
les preguntes del PSM-EN és un “cortar i pegar” que no és digne del càrrec que ocupa, 
hi ha una falta de confiança total,  ja que no és la primera vegada que els ha enganat i 
que no ha donat informació, com per exemple, quan es va mostrar l’avantprojecte de 
Sa Farinera a la revista municipal i no prèviament als grups municipals de l’oposició.  
També manifestà que la forma de governar del batlle és prepotent i passa totalment 
del que diu la majoria, que avui són els grups de l’oposició. 
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Per part del regidor Sr. Toni Vallespir del grup municipal PP, es va  manifestar que el 
portaveu del grup municipal PSM-EN,  acusa sempre al batlle de que duu els 
pressuposts a plenari per fer-se la víctima, però li recordà que ell formava part d’un 
govern que no va dur els pressuposts al Parlament ja que estaven en minoria. 
 
Replicà la regidora Sra. Beatriu  Caterina Rodríguez Fiol, del grup municipal PSM-EN,     
manifestant que no s’ha de mesclar la política municipal amb l’autonòmica. 
 
Per part de la regidora Sra. Magdalena Perelló Fron tera, del grup municipal PSM-
EN, es varen formular els següent precs: 
-Que es pintin els bancs que s’han recol·locat a la plaça de La Carretera.  
Contestà el Sr. Toni Vallespir, dient que ja s’havien pintat tots els bancs. 
  
-Sol·licità les actes de la comissió d’esports. 
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular el següent prec: 
-Que s’arreglin les faroles de l’avinguda Son Marget que tenen els perns on surten les 
cabotes.  
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es varen 
formular les següents preguntes: 
-Quina actuació té previst l’Ajuntament per arreglar i netejar l’estació del tren?, que 
encara que es troba al terme municipal d’Inca, dóna molt mala imatge de Llubí. 
Li contestà el Sr. batlle dient que es faria un escrit al SFM per sol·licitar la neteja de 
l’estació. 
 
-A què es deu que fallin tant les faroles?   Contestà el Sr. Toni Vallespir, dient que s’ha 
canviat el cablejat i que l’empresa contractista, ja ha finalitzat els treballs i ara 
funcionen amb normalitat.   
 
Per part de la regidora Sra. Magdalena Perelló Fron tera, del grup municipal PSM-
EN, es va  formular la següent pregunta: 
-Les Monges Franciscanes han presentat cap document firmat garantint que durant un 
termini de cinc anys l’Ajuntament podrà disposar de les dependencies per l’escoleta?   
Li contestà el Sr. batlle dient que no. 
 
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es va 
formular la següent pregunta: 
-Que sap l’Ajuntament sobre el tema d’encalç sofert per una nina a la sortida de 
l’escola?  Li contestà el Sr. batlle, dient que aquesta nina al sortir de l’escola per anar a 
ca seva dels seus padrins,  una persona d’uns vint-i-cinc anys, li va oferir apujar al seu 
cotxe,  i després la va seguir, fins que va arribar a casa seva.  Tot això, la policia local, 
va emetre informe i  l’Ajuntament també es va posar en contacte  amb la Guàrdia Civil, 
per denunciar els fets, i demanar més presencia i també per evitar robatoris.   
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular la següent pregunta: 
 
-El Centre Sanitari, té comptador d’obres?    Li contestà el Sr. batlle dient que quan es va 
fer el Centre Sanitari,  com hi ha deficiències d’obres, no es va poder sol·licitar el final 
d’obres, i per això no té comptador, cada any es renova  el contracte del comptador, i  
s’ha demanat a la Conselleria de Salut que es solucioni el tema del comptador i de les 
deficiències, ja que és de la seva competència.  
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Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 
 


